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Gorila má zachytávať rozhovor medzi šéfom Penty Jaroslavom Haščákom s politikmi o províziách v
štátnych obchodoch počas vlády Mikuláša Dzurindu v rokoch 2005 a 2006.

Viaceré redakcie slovenských médií dostali mailom link na zvukovú nahrávku, na ktorej má byť
údajne zachytená kauza Gorila. Takmer 39-hodinový záznam je zverejnený na internete.

Denník SME (menšinovým spoluvlastníkom je finančná skupina Penta), Denník N (spolumajiteľom
je IT spoločnosť ESET) a portál Aktuality (vlastníkom je švajčiarsky mediálny dom Ringier Axel
Springer) v tejto súvislosti selektívne zverejnili len časť, ktorá sa týka výlučne predsedu Smeru-SD
Roberta Fica ako v konšpiračnom byte na Vazovovej ulici v Bratislave diskutuje pri kole so šéfom
Penty Haščákom. Kauza Gorila je však predovšetkým obrovskou korupčnou kauzou, ktorá sa
odohrala počas vlády Mikuláša Dzurindu v rokoch 1998-2006.

Pachánie trestnej činnosti nie je podľa Penty obsah nahrávky ale jej zverejnenie

Skupina Penta, ktorej spolumajiteľ Jaroslav Haščák má byť jedným z aktérov na nahrávke, už
avizovala, že podá v tejto súvislosti trestné oznámenie.

“Akékoľvek nahrávky tohto druhu, bez ohľadu na ich pôvod, sú nezákonným materiálom a nesmú byť
zverejňované a používané. Spôsob, akým mali byť údajné zvukové nahrávky sprístupnené redakciám,
nesie zjavné znaky páchania trestnej činnosti, a preto podávame trestné oznámenie,” uviedla Penta v
stanovisku. Tvrdí, že s nahrávkami, ktoré sa v týchto dňoch objavujú na verejnosti, je s najväčšou
pravdepodobnosťou manipulované a považuje ich za nedôveryhodné.

Penta nahrávku spochybňuje

Penta od začiatku spochybňuje pravosť nahrávky. Nebude sa k nim vyjadrovať, reagovať bude len na
oficiálne vyšetrovanie.

“Žiadame, aby v záujme dôveryhodnosti zverejnili príslušné orgány v plnom znení tzv. znalecký
posudok k nahrávkam, o ktorom médiám hovoril bývalý vyšetrovateľ Lukáš Kyselica. Máme zásadné
pochybnosti o tom, že by uvedený znalecký posudok mohol presvedčivo vyvrátiť podozrenia, že dané
nahrávky nie sú upravovaným či inak manipulovaným materiálom,” tvrdí Penta.

Podotýka, že pri dnešných technologických možnostiach sa nedá vylúčiť prakticky žiadna možnosť
výroby a účelovej úpravy akýchkoľvek zvukových záznamov. “Zvlášť, ak je zjavné, že s takýmito
záznamami manipulujú nezákonne rôzne osoby s pochybnými motívmi,” poznamenala finančná
skupina.

V prípade kauzy Gorila a jej vyšetrovaniu uvádza, že verejný záujem spočíva v tom, aby sa
vyšetrovaním zistilo, či napríklad skupina Penta používala pred viac ako 14 rokmi nezákonné metódy
na presadzovanie svojich záujmov a či svojou činnosťou spôsobila finančnú ujmu slovenským
daňovým poplatníkom.
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“K tomuto sme počas uplynulých ôsmich rokov poskytli množstvo informácií, všetky sú v
koncentrovanej podobe zverejnené na webe www.kauzagorila.sk. Z týchto informácií a aj zo
samotného vyšetrovania jasne vyplýva, že neexistuje žiadna transakcia, kde by Penta pripravila
slovenských daňových poplatníkov čo len o korunu,” deklaruje Penta. Pripomína, že vyšetrovací tím
má a mal dostatok kapacít a zdrojov, aby všetky transakcie spomínané v spisoch Gorila preskúmal a
vyvodil z toho dôsledky.

“Ústavný súd označil údajnú akciu SIS, ktorá vystupuje pod názvom Gorila, za nezákonnú. Z
rozhodnutia Ústavného súdu z novembra 2012 jasne vyplýva, že akýkoľvek štátny orgán, ktorý by
disponoval nahrávkami z tohto údajného odpočúvania, je povinný ich zničiť,” tvrdí Penta.

Z rozhodnutia Ústavného súdu SR je podľa skupiny zrejmé, že orgány, ktoré mali realizovať
odpočúvanie bytu na Vazovovej, klamali samotný súd a vymýšľali si zdôvodnenie odpočúvania, ako aj
samotné osoby, ktoré mali odpočúvať. “Toto je samo o sebe trestný čin, a nie dôveryhodný podklad
pre trestné konanie,” poznamenala finančná skupina.

Gorilu zverejnil anonym v decembri 2011

Nahrávka mala vzniknúť v byte na Vazovovej ulici v Bratislave. Spis Gorila zverejnil anonym v
decembri 2011. Obsah spisu vyvolal vlnu nevôle, ktorá sa prejavila vo forme protestov a kritiky voči
osobám a finančnej skupine spomínanej na stránkach dokumentu. Orgány činné v trestnom konaní v
minulosti informovali, že zadovážené dôkazy napriek svojmu rozsahu zatiaľ neumožňujú
vyšetrovateľom, aby vzniesli obvinenie voči konkrétnej osobe.

Spis Gorila má zachytávať rozhovor medzi Haščákom s politikmi o províziách v štátnych obchodoch v
rokoch 2005 a 2006. V zverejnených textoch vystupujú vtedajší minister hospodárstva Jirko
Malchárek, šéfka Fondu národného majetku Anna Bubeníková, ale aj expremiér Robert Fico.

“Neexistuje žiadna transakcia, kde by Penta pripravila slovenských daňových poplatníkov čo len o
korunu. Vyšetrovací tím má a mal dostatok kapacít a zdrojov, aby všetky transakcie spomínané v
spisoch Gorila preskúmal a vyvodil z toho dôsledky,” tvrdí v stanovisku Penta.

Nahrávku Gorily našla polícia v decembri 2018 v dome podnikateľa Mariana Kočnera. Jej autenticitu
potvrdil pre viaceré médiá odchádzajúci šéf vyšetrovacieho tímu Gorila Lukáš Kyselica.

O čom je Gorila

Spis Gorila má zachytávať rozhovory finančníka Jaroslava Haščáka s politikmi o províziách v štátnych
obchodoch počas vlády Mikuláša Dzurindu v rokoch 2005 a 2006. V zverejnených textoch vystupujú
vtedajší minister hospodárstva Malchárek, šéfka Fondu národného majetku Anna Bubeníková, ale aj
expremiér Robert Fico. Finančná skupina Penta od začiatku spochybňuje prepisy nahrávky.

O jej pravosti sa dlhodobo špekuluje. Naposledy sa informácie o nej objavili v súvislosti s
vyšetrovaním vraždy novinára Jána Kuciaka a Martiny Kušnírovej, keď policajti vykonali domové
prehliadky u obvineného Mariána Kočnera. Ten mal u seba ukrývať originál zvukovej nahrávky
Gorila. Bývalý šéf vyšetrovacieho tímu Gorila Lukáš Kyselica, medzičasom potvrdil, že získané
nahrávky sú pravé, čo malo potvrdiť znalecké skúmanie.

Obchodovanie s nahrávkou: Rozhovor Kočner – Trnka

V aktuálne Denníkom N zverejnených nahrávkach údajných rozhovorov medzi Kočnerom a
bývalým generálnym prokurátorom Dobroslavom Trnkom sa Gorila tiež spomína veľmi
intenzívne. Podľa obsahu týchto rozhovorov chcel Trnka spolu s dvojicou kumpánov poza Kočnerov



chrbát zobchodovať nahrávku Gorily s finančníkom Haščákom. Kočnera to malo podľa nahrávky
vytočiť práve preto, že on mal už pred tým s majiteľom finančnej skupiny Penta urobiť takýto obchod.

Trnka spochybnil pravosť a obsah nahrávky s Kočnerom

Prokurátor Dobroslav Trnka spochybnil autentickosť medializovanej nahrávky, v ktorej sa má
spolu s Marianom Kočnerom zhovárať o kšeftovaní s nahrávkou z kauzy Gorila. “Bez problémov sa dá
zmanipulovať niečo také,” uviedol pre TV Markíza.

Odmieta tiež to, čo záznam naznačuje, teda napríklad to, že kšeftoval s nahrávkou. Tvrdí, že nikdy
nič také nemal a už vôbec nie v trezore na pracovisku Generálnej prokuratúry. Dôrazne poprel, že by
sa pokúšal vydierať šéfa Penty Jaroslava Haščáka. „To sa nikdy nestalo, oficiálne som ho videl raz v
živote,“ uviedol pre televíziu.

Penta chcela nahrávku zničiť

Finančná skupina na čele s Jaroslavom Haščákom tieto obvinenia odmieta. V decembri dokonca
požiadala vyšetrovateľov, aby nahrávku zničili.

NAKA deň pred zverejnením nahrávky Gorila zadržala bývalých príslušníkov SIS bojujúcich
proti Pente

Policajti Národnej kriminálnej agentúry v utorok zadržali troch bývalých príslušníkov Slovenskej
informačnej služby Pavla Forischa, Jána Feranca a Stanislava Žiarana. Ako dôvod polícia
uviedla násilnú, drogovú trestnú činnosť a nedovolené ozbrojovanie.

Forisch v SIS podľa vlastných slov skončil v roku 2008 a potom začal podnikať so Žiaranom, ktorý
predtým tiež pracoval v SIS. Pri obchodoch vraj narazili na Kočnera. Dlhoval im vraj peniaze, potom
sa s ním o ne súdili. Preto sa podľa Forischa v roku 2014 rozhodli, že Kočnera zničia.

Forisch so Žiaranom často odkazujú na odkryté Bašternákove a Kočnerove kauzy a prezentujú sa ako
bojovníci s nespravodlivosťou.

Koncom marca sa v InfoVojne vyjadrovali ku kauze Gorila a vražde novinára Kuciaka.

Forischovo meno sa spomína pri viacerých kauzách. Mal stáť za podaním trestného oznámenia na
organizátorov protestov Za slušné Slovensko. V podaní sa spomína, že organizovali štátny
prevrat a platí ich finančník George Soros.

Spolu s ďalším bývalým príslušníkom SIS Stanislavom Žiaranom uviedli, že generálnej prokuratúre
27. marca adresovali list, v ktorom žiadajú generálneho prokurátora Jaromíra Čižnára o osobné
stretnutie, kde mu chcú poskytnúť bližšie informácie v súvislosti s aktivitami Jaroslava Haščáka a
Mariana Kočnera ohľadne vraždy novinára a jeho priateľky.

„Máme k dispozícii rozpracované a pripravené podklady, ktoré účinne a prakticky okamžite dokážu
zasiahnuť objednávateľa a organizátora Penta Investments a v krátkej dobe aj
vykonávateľov,“ uvádza sa v liste, ktorý Stanislav Žiaran a Pavol Forisch adresovali Čižnárovi.

Súčasťou svedectva má byť aj audiozáznam rozhovoru, kde väzobne stíhaný podnikateľ Marian
Kočner na jednom stretnutí v bratislavskom hoteli Albrecht požiadal Pavla Forischa o poskytnutie
kompromitujúcich materiálov na už bývalého šéfa vyšetrovacieho tímu kauzy Gorila Lukáša
Kyselicu.



Forisch sa počas svojho pôsobenia v SIS venoval ekonomickej kriminalite. Tvrdí, že spolu so
Stanislavom Žiaranom boli zároveň informátormi, ktorí zavraždenému novinárovi Jánovi
Kuciakovi poskytli dôležité informácie ohľadne Mariana Kočnera.

Forisch, Feranc a Žiaran sa angažovali aj proti investičnej skupine Penta a jej mäsokombinátu
Mecom, ktorý je najväčší na Slovensku. Od roku 2016 opakovane podávajú návrh na vyhlásenie
bankrotu spoločnosti Mecom, čím chcú podnik donútiť, aby im vyplatil tri až štyri milióny eur.

Penta tvrdí, že peniaze vymáhajú neoprávnene a nemajú v rukách nijaký rozsudok, podľa ktorého by
na ne mali nárok. Na skupinu okolo Forischa preto podala trestné oznámenia za vydieranie.

Bezpečnostný analytik naznačuje, že exsiskári bojujúci proti Pente a Kočnerovi boli
zadržaní na objednávku určitých záujmových skupín

Radovan Bránik vo svojom príspevku na sociálnej sieti v reakcii na zásah NAKA nepriamo tvrdí,
že zatknutie exsiskárov prebehlo na objednávku istých záujmových skupín a zároveň uvádza mená
určitých osôb.


